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Til
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L 171 - Forslag til lov om ændring af lov om afgift af bekæmpelses-
midler (Omlægning af afgiften på plantebeskyttelsesmidler til mæng-
deafgift differentieret efter sundheds- og miljøkriterier og forenkling 
af afgiften på biocider m.v.). 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 3 af 8. maj 2012. Spørgsmålet er 
stillet efter ønske fra Henrik Høegh (V).

Thor Möger Pedersen

/  Lene Skov Henningsen
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L 171 , endeligt svar på spørgsmål 3
Offentligt



Side 2

Spørgsmål 3

Når det nye lovforslag bevirker, at antallet af økonomiske rentable pesticider mindskes, har 
ministeren da tænkt sig at gøre godkendelsesordningen hurtigere for nye pesticider, end den 
er i dag? For både at imødegå resistens og få mindre belastende midler på markedet?

Svar
Jeg har bedt Miljøministeren om bidrag til besvarelsen. Miljøministeren oplyser:

”I forbindelse med overgangen til den nye pesticidforordning er sagsbehandlingen for nye 
ansøgninger om godkendelser nedbragt fra 2 til 1 år – forudsat at ansøgerne lever op til 
kravene. Der er indført et samarbejde i den nordlige zone, som på sigt vil betyde mere ens-
artede vurderingsprincipper. Dette vil gøre det lettere for ansøgere, der ønsker pesticider 
godkendt i flere lande.

I forbindelse med den kommende pesticidstrategi vil jeg overveje, hvordan området fortsat 
kan styrkes, så vi får de mindst belastende pesticider hurtigt på markedet. Herunder vil der 
også være fokus på behandling af ansøgninger til de såkaldte ”mindre anvendelser”, som 
kan anvendes i højværdiafgrøder, som dyrkes på mindre arealer, og hvor anvendelsen ikke 
er dækket af de nuværende godkendelser.”


